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Raadsvragen 

  
  
Betreft: Beantwoording schriftelijke vragen over het warmtenet in De Schooten 
 
  
 
Aan de leden van de gemeenteraad, 
  
Op 7 februari 2024 heeft de fractie Pastoor schriftelijke vragen gesteld over het warmtenet in De 
Schooten. De aanleiding hiervoor was een ondanks georganiseerde bijeenkomst in Julianadorp en 
verontrustende berichten in de telegraaf; Huurders Amsterdam in de kou door miljoenenstrop 
stadswarmte | Binnenland | Telegraaf.nl 
 
Vragen: 
1. In hoeverre zal (koop- en huurwoningen) van de wijk de Schooten waar het ambitieniveau 

ligt om stadsverwarming te realiseren middels een Geothermiebron het een verplichting 

worden voor bewoners om aan het beoogde warmtenet mee te doen, of blijft er een vrije 

keuze om met bv. (al dan niet hybride) warmtepompen te werken? (op lange termijn). 

In 2024 stellen we samen met bewoners, ondernemers en samenwerkingspartners een 
Wijkuitvoeringsplan op. In een Wijkuitvoeringsplan worden de kosten en baten voor duurzame 
warmte alternatieven voor bewoners in beeld gebracht. Ons streven is om te komen tot 
handelingsperspectief voor onze bewoners met een aantrekkelijk aanbod.  

 
Het merendeel (68%) van de woningen in De Schooten zijn huurwoningen, grotendeels in 
eigendom van de Woningstichting Den Helder/Helder Vastgoed B.V. (hierna: WSDH). De 
huurwoningen in De Schooten zijn inmiddels dusdanig verduurzaamd dat zij geschikt zijn om 
losgekoppeld te kunnen worden van het aardgas. De gemeente Den Helder, HVC, het Ministerie 
van Defensie/Koninklijke Marine en WSDH hebben begin 2022 een verklaring getekend met het 
doel om een duurzaam warmtenet te ontwikkelen. Een warmtenet heeft als groot voordeel dat 
deze betrouwbaar is en wordt gevoed door een duurzame lokale bron (aardwarmte). 

 
WSDH, HVC en de gemeente Den Helder gaan met de huurders in gesprek om hen te vragen aan 
te sluiten op het warmtenet. Als 70% van de huurders positief is dan wordt 100% van de 
huurwoningen aangesloten op het warmtenet.  

 
Door de ontwikkeling van een duurzaam warmtenet worden woningeigenaren in staat gesteld om 
in de toekomst een keuze te maken tussen alternatieven voor aardgas. Woningeigenaren worden 
niet verplicht om zich te laten aansluiten op het warmtenet; men kan ook kiezen voor een 
individuele oplossing, zoals een warmtepomp.  

 
Landelijk is de Wet gemeentelijke instrumenten warmtetransitie (Wgiw) in voorbereiding. Dit 
wetsvoorstel geeft gemeenten de mogelijkheid om lokale regels te maken om de overgang van 
aardgas naar duurzame vormen van warmte uit te voeren. Met het wetsvoorstel krijgt de 
gemeenteraad ook een aanwijsbevoegdheid: de mogelijkheid gebieden aan te wijzen die voor een 
bepaalde datum overgaan op een duurzaam alternatief ter vervanging van aardgas. Deze wet is 
benodigd, omdat er grote maatschappelijke kosten gebonden zijn aan het in stand houden van 
een of meerdere infrastructu(u)r(en) in een wijk of buurt. Gemeente Den Helder zal in het 
Wijkuitvoeringsplan beschrijven wat de mogelijkheden van de Wgiw behelzen en of er in de 
toekomst gebruik gemaakt gaat worden van de aanwijsbevoegdheid en per wanneer.  
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2. Als de keuze er wel is, is het warmtenet nog haalbaar als (grotendeels de) particuliere 

woningeigenaren hun keuze leggen op een andere oplossing dan stadsverwarming? Komt 

de doorberekening dan te liggen bij de gebruikers, in dit geval de huurders van de 

Woningcorporatie? 

Het warmtenet wordt haalbaar als de Koninklijke Marine en de woningen van WSDH  in De 
Schooten aangesloten gaan worden op het warmtenet. Voor de aansluiting van woningen in de 
wijk De Schooten op een warmtenet zijn landelijke subsidies beschikbaar, onder andere de 
Warmtenetten Investeringssubsidie (WIS). Deze subsidie zorgt dat de collectieve infrastructuur 
gerealiseerd kan worden. Voor de haalbaarheid is het niet noodzakelijk dat de koopwoningen zich 
aansluiten. Voor de particuliere woningeigenaar blijft er de keuze om zich aan te sluiten of een 
alternatief te kiezen. Of er veel of weinig koopwoningen aangesloten worden op het warmtenet 
heeft geen invloed op de (prijs)afspraken tussen HVC en  WSDH, danwel de prijs van 
warmteafname die huurders betalen aan HVC.  

 
3. In hoeverre is er in het haalbaarheidsonderzoek inzake deze stadsverwarming aanleg voor 

de wijk de Schooten, gekeken naar de manier van investering en doorberekening naar 

inwoners (op termijn)? 

Deelname van de koopwoningen is niet noodzakelijk voor de haalbaarheid van het warmtenet. Er 
is gekeken naar de doorberekening naar bewoners op lange termijn. In het Wijkuitvoeringsplan 
wordt verder onderzoek gedaan naar de kosten voor aansluiting van bewoners op het warmtenet. 
Dit onderzoek doen we samen met de HVC, WSDH en bewonersvereniging om de particuliere 
woningeigenaren een aanbod te kunnen doen voor aansluiting.  

 
4. Is er duidelijkheid of zicht op de verdeling van de kosten die plaats moeten vinden tussen 

gemeente, energieleverancier en pandeigenaren (eventueel anderen) en is dit inzichtelijk? 

De kosten kunnen worden opgedeeld in verschillende componenten. Allereerst zijn er kosten voor 
de aansluiting en kosten achter de voordeur. Deze kosten variëren per woning of gebouw en zijn 
afhankelijk van de type aansluiting en wat er nog voor aanvullende werkzaamheden moeten 
plaatsvinden. Deze aanvullende kosten kunnen sterk variëren, omdat er woningeigenaren zijn die 
al verschillende stappen hebben verricht richting aardgasvrij (bijvoorbeeld inductie koken), maar 
ook die nog geen aanpassingen hebben uitgevoerd (zoals isolatie van de woning). De kosten 
worden in het Wijkuitvoeringsplan opgenomen.  
Daarnaast zijn er de kosten voor afname van warmte. Op dit moment worden de warmtetarieven 
gereguleerd op basis van de gasprijs volgens de Warmtewet. Het uitgangspunt hiervan is dat 
warmteklanten niet meer betalen dan aardgasklanten. Voorheen werden volgens dat principe 
maximale tarieven vastgesteld door Energie-Nederland (de branchevereniging van de 
energiebedrijven), maar vanaf dit moment gebeurt dat door de Autoriteit Consument & Markt 
(ACM). In de toekomst wil de overheid toe bewegen naar een kostprijs gebaseerd model. Dit is 
ook al opgenomen in de consultatieversies van de nieuwe warmtewet, officieel de Wet Collectieve 
Warmtevoorziening (WCW). Hoe een dergelijk model zou moeten werken is nog niet duidelijk, en 
zal bij effectuering van de wet dan nog uitgewerkt moeten worden in onderliggende lagere 
wetgeving.  

 
5. Wordt er in het wijkuitvoeringsplan meegenomen en meegewogen welk bedrag maximaal 

bij de gebruiker (bewoner) terecht mag komen? 

De gemeente heeft de regiefunctie in de Transitievisie Warmte en het opstellen van een 
Wijkuitvoeringsplan. Het Wijkuitvoeringsplan brengt voor woningeigenaren in beeld welke 
alternatieve warmteoplossingen er zijn, wat de kosten zijn en welke aanpassingen er in de woning 
nodig zijn om de woning zonder aardgas te verwarmen. De gemeente faciliteert in het proces naar 
bewoners. In het Wijkuitvoeringsplan wordt geen maximaal bedrag genoemd welke bij de 
gebruiker mag komen te liggen.  

 
Den Helder, 5 maart 2024. 
  
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Den Helder, 

 
 
 
 

 J.A. (Jan) de Boer MSc.  
 burgemeester 

M.J. (Marc) Pothast 
secretaris 
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